
Bewonersbijeenkomsten januari 2018 

 

Op dinsdagavond 23 en vrijdagavond 26 januari organiseerde Warm in de Wijk een 

bewonersbijeenkomst. Doel van de bijeenkomsten was – net als de vorige keer in september – 

bewoners van de Vruchtenbuurt informeren over de ontwikkelingen van het initiatief. Daarnaast is 

het altijd zeer gewenst als bewoners vragen stellen en input geven. Alleen gezamenlijk kunnen we 

het mooie plan realiseren om #vangaslos te gaan en over te stappen naar een netwerk van duurzame 

warmte.  

Tijdens beide avonden kwamen enkele tientallen bewoners voor een update. Het belangrijkste 

onderwerp van de avond – de oprichting van de warmtecoöperatie – kon meteen op veel 

enthousiasme rekenen. De intekenlijst die op de tafel lag, werd door vrijwel iedereen ingevuld. An 

het einde van beide avonden hadden ruim veertig buurtbewoners zich ingetekend voor de 

coöperatie.  

Onderstaand een samenvatting van de presentatie, alsmede een beknopte weergave van vragen en 

input tijdens en na afloop van de presentatie.  

 

23 januari, in het gebouw van de NVA 

De presentatie 

Inhoud van de avond:  



Korte toelichting: wat is Warm in de Wijk? 

Warm in de Wijk is het initiatief om in de Vruchtenbuurt #vangaslos te gaan en over te stappen naar 

een collectief netwerk van duurzame warmte. Het is een bewonersinitiatief, gestart in 2016. 

Verduurzaming van de warmtevraag draagt bij een CO2 reductie en helpt om de ambitie te realiseren 

als gemeente in 2014 klimaatneutraal te zijn.  

Een warmtecollectief betekent dat er een (nieuwe) warmteinfrastructuur wordt aangelegd, in de 

straat (net zoals nu de gasleidingen onder de straat liggen). In huis betekent het dat de CV-ketel eruit 

kan, en er een warmtewisselaar in komt. De wramtewisselaar zorgt ervoor dat het water dat je huis 

instroomt via de leidingen, naar de CV wordt getransporteerd. Het water dat je huis ingaat wordt 

gebruikt om je drinkwater mee te verwarmen. Drinkwater blijft gewoon van Dunea komen.  

Uitgangspunten in het project zijn:  

Duurzame warmte 

Behoud van comfort 

Minimale aanpassingen in huis 

Niet méér betalen 

Open net  

Vanzelfsprekend is alleen duurzame warmte niet genoeg om klimaatdoelstellingen te realiseren, en 

heeft het geen zin om hierin te investeren als je niet ook andere energiebesparende maatregelen 

neemt zoals isolatie, led, zuinigheid e.d. Met Warm in de Wijk ligt de focus op warmte.  

 

Wat hebben we tot nu toe gedaan: 

-We zijn de samenwerking aangegaan met partijen. We zitten aan tafel met gemeente en provincie 

om gezamenlijk de ambities te realiseren. Technische kant van het project wordt onderzocht met oa 

Alliander, Stedin en Eneco. De verschillende potentiële al dan niet tijdelijke bronnen worden in beeld 

gebracht.  

Tijdens verschillende evenementen hebben we informatie met de wijk gedeeld. Festivals en 

buurtactiviteiten, maar ook buiten de wijk via (door de gemeente georganiseerde) evenementen. We 

hebben soep uitgedeeld en informatie verstrekt vlak voor de kerst in de Vlierboomstraat, meerdere 

informatiebijeenkomsten gehouden, er zijn burenuurtjes waarbij een wijkbewoners z’n buren 

uitnodigt en de werkgroep iets komt vertellen, we maken gebruik van sociale media, versturen 

nieuwsbrieven, staan in de Vruchtenpers en versturen regelmatig een nieuwsbrief. Dat heeft ertoe 

geleid dat er nu al bijna 300 geïnteresseerde huishoudens zijn (conform onze ambitie!) 

-Met de zes makelaars uit de Vruchtenbuurt hebben we een convenant afgesloten: zij dragen Warm 

in de Wijk een warm hart toe en wijzen hun klanten op het initiatief. Als het mogelijk is, stappen zij 

met hun kantoor ook over op duurzame warmte.  

-Studie heeft uitgewezen dat een collectief warmtenetwerk in een wijk als de Vruchtenbuurt de 

goedkoopste optie is. Het verslag daarvan staat op de website:  

http://www.warmindewijk.nl/over-duurzame-warmte/meer-over-duurzame-warmte 

Warm in de Wijk doet mee aan het Nieuw Haags Energieakkoord, waarin de stakeholders afspraken 

maken over de warmtetransitie in de gemeente Den Haag.  

http://www.warmindewijk.nl/over-duurzame-warmte/meer-over-duurzame-warmte


Vanuit Warm in de Wijk wordt een warmtecoöperatie opgericht. Dit is een formele juridische 

entiteit, waarmee de leden (wijkbewoners) gezamenlijk hun stem kunnen laten horen. Leden 

beslissen mee over stappen die de coöperatie zet.  

 

Nieuw Haags Energieakkoord 

· Afspraken met ongeveer 40 organisaties 

· Doel: Den Haag #vangaslos in 2040 

· Van start in/ met 10 wijken  

· 2 februari eerste ondertekening van de uitgangspunten 

· Onderdeel van de gemeenteraadsverkiezingen 

 

Bovenstaande kaart laat zien in welke wijken een collectief netwerk passend zou zijn.  

 

 

Coöperatie 

Wat is de Coöperatie Duurzame Warmte Vruchtenbuurt U.A.? 

De Coöperatie is de vertegenwoordiging van wijkbewoners die zich hebben aangesloten.  

Coöperatie heeft een focus op warmte, en is tevens een ‘vehikel’ als er andere (duurzame) 

initiatieven voor de Vruchtenbuurt ontstaan.  

Verschillende wijkbewoners (van buiten de werkgroep) hebben aangeboden mee te willen denken 

over de inhoud en richting van de coöperatie, en in drie avondsessies hebben zij concept-statuten 



opgesteld. Die zijn naar de notaris gestuurd en op 2 februari besproken.  

De coöperatie kent een (tijdelijk) oprichtingsbestuur, en er wordt naar gestreefd zo spoedig mogelijk 

een vast bestuur te vormen, dat bij voorkeur bestaat uit wijkbewoners.  

De belangrijkste doelen zijn:  

Organiseren van de wijk; Invloed op proces door bewoners; Serieuze gesprekspartner gemeente en 

andere partijen, wij willen een duurzaam warmtenet! 

Waarom zou je lid worden? 

Door lid te worden beslis je mee over het wanneer over te stappen naar duurzame warmte; 

Door lid te worden beslis je mee bij onderhandelingen, voorwaarden en de uiteindelijke uitvoering 

van het warmtenet;  

Met genoeg leden zijn we een serieuze partner voor de gemeente en in het  

Nieuw Haags Energieakkoord 

Zitten er financiële risico’s aan lidmaatschap? 

Nee! (In het ergste geval bent u uw lidmaatschapsgeld kwijt, als coöperatie failliet gaat). Het is een 

coöperatie met Uitgesloten Aansprakelijkheid (UA), de leden zijn dus niet aansprakelijk! 

Gaat de coöperatie investeringen doen? 

Nee, met de huidige statuten kan dat niet. Mogelijk dat het in de toekomst wel mogelijk wordt 

gemaakt (als leden dat willen). 

 

Volgende stappen 

Wat gaan we nu doen in de coöperatie? 

· Inrichten en uitbouwen coöperatie (bestuur en leden) 

· In overleg met de leden bepalen welke keuzes reeds gemaakt zijn 

· In overleg met de leden bepalen welke rol het bestuur heeft richting partners en 

stakeholders  

En verder: 

· Uitvoeren onderzoek studenten van de VU, die in kaart brengen om wat voor redenen 

mensen over willen stappen en waar de twijfels en vragen zitten; 

· Ondersteuning vanuit het Nieuw Haags Energieakkoord organiseren. Er staat nu in dat Warm 

in de Wijk ondersteund wordt, maar hoe precies is nog onduidelijk. Dit initiatief kan alleen 

worden gerealiseerd als er ook financiële middelen beschikbaar zijn. Warm in de Wijk zet 

zich in om deze ondersteuning te krijgen.  

· Verder onderzoeken bronnen: wat en waar zijn de mogelijkheden, welke partij wil investeren 

in de aanleg, zijn er tijdelijke bronnen mogelijk, hoe kan de fasering binnen de wijk eruit zien 

zijn belangrijke vragen die hiermee beantwoord worden. 



· Wijktransitieplan opstellen. In het Nieuw Haags Energieakkoord is vastgelegd dat de wijken 

waar nu al wordt gestart met de transitie een zgn ‘wijktransitieplan’ opstellen. Daarin wordt 

oa ingegaan op de vragen zoals hierboven beschreven staat.  

 

Vragen: 

Onderstaande vragen zijn een weergave van beide avonden. Staat uw vraag er niet bij? Mail ons dan 

op info@warmindewijk.nl.  

Op welke termijn komt er een warmtenet? 

Dat kan wel enkele jaren duren. We zijn ondertussen ook op zoek naar tijdelijke bronnen, zodat in 

ieder geval een deel van de wijk eerder over kan, en er ook iets zichtbaar is voor andere 

buurtbewoners.  

Wat wordt er bedoeld met een ‘open net’? 

Dat is een net waarop verschillende aanbieders hun warmte kwijt kunnen – net als bij elektriciteit. In 

het ideale geval is er één partij die het net aanlegt, één die het beheert, en verschillende partijen die 

het aanbieden (ent als nu bij elektriciteit het geval is). Concurrentie is wenselijk om prijslaag en 

kwaliteit hoog te houden.  

Wat zijn de verschillende mogelijkheden voor bronnen voor duurzame warmte in de Vruchtenbuurt? 

Dat brengen we in kaart. We zijn nu bezig met de business case. Om een zo sterk mogelijke 

onderhandelingspositie te hebben is het van belang goed georganiseerd te zijn, via de coöperatie.  

Wat gaat het kosten?  

Dat is nu nog niet duidelijk. We streven ernaar dat de kosten niet hoger zijn dan alternatieven voor 

het warmtenet. Uit de onderzoeken komt naar voren dat een collectief warmtenet de goedkoopste 

optie is voor een wijk als de Vruchtenbuurt, in ieder geval goedkoper dan individuele oplossingen.  

Zie ook: http://www.warmindewijk.nl/over-duurzame-warmte/meer-over-duurzame-warmte 

Hoe krijgen we de ambassadeurs/mensen die zich nu hebben aangemeld visueel op een ‘kaart’. Hoe 

maken we dus inzichtelijk waar in de VB de meeste energie zit onder de bewoners. (welke straten 

zijn inmiddels ‘het warmst’? 

Hier is software voor, wellicht een leuk idee voor op de site. We gaan kijken wta er mogelijk/ 

gewenst is. 

Hoe garandeer je leveringszekerheid,  als er een pieklast, een storing of uitval van het systeem is? 

Hoe vallen we terug op een alternatieve warmtevoorziening op een dergelijk moment? 

 Hier wordt ten alle tijden rekening mee gehouden in de plannen, mag nooit het geval zijn dat er 

geen warmte beschikbaar is. Er ‘draait’ altijd een alternatieve voorzienig. 

Wie schrijft het wijktransitieplan? 

Dat gebeurt idealiter door een werkgroep binnen de coöperatie, en leden van de huidige werkgroep.  

Waarom is er voor een coöperatie gekozen als rechtsvorm? 

Dat is conform het advies van adviesbureau Berenschot, en ook wat we zelf al voor ogen hadden. Dit 

mailto:info@warmindewijk.nl
http://www.warmindewijk.nl/over-duurzame-warmte/meer-over-duurzame-warmte


is de vorm die ook vaak wordt gekozen bij soortgelijke initiatieven, zoals bv op het gebied van 

energie/ elektriciteit.  

Hoe past een VVE in de coöperatie? 

Ieder huishouden dat nu een eigen ketel heeft wordt straks aparte ‘afnemer’ van de duurzame 

warmte, en wordt dan ook afzonderlijk lid van de coöperatie. (Op dit moment valt een CVketel niet 

onder de VVE, de warmtewisselaar die ervoor in de plaats komt zal ook niet onder de VVE vallen.) 

Als een appartementencomplex nu een centrale ketel heeft, die onder beheer van de VVE valt, dan is 

er een andere situatie, en zal een centrale afleverset wellicht ook onder de VVE vallen.   

Hoeveel leden zijn er nodig om de coöperatie te laten slagen/om een ‘partij' te kunnen zijn? 

Om een serieuze gesprekspartner te zijn van de gemeente geldt: hoe meer hoe beter. 

Kunnen andere rechtspersonen ook lid worden van de coöperatie? 

Ja, bijvoorbeeld winkels en andere rechtspersonen kunnen ook lid worden. 

Hoe afhankelijk zijn we van de gemeente binnen dit proces? 

In principe kunnen we het als wijk zelf organiseren en hebben we de gemeente alleen nodig voor 

bijvoorbeeld vergunningen om de straat open te laten breken voor de aanleg van de 

warmteinfrastructuur. Echter, de aanleg van een warmteinfrastructuur in een bestaande wijk is nog 

niet vaak gerealiseerd. De wetgeving over bijvoorbeeld het verdelen van de kosten en het beheer zal 

de komende tijd verder ontwikkeld gaan worden. Daarom is het wel van belang om met ons project 

in goed overleg te doen met de gemeente. Als wij bijvoorbeeld tegen obstakels aanlopen over de 

kosten van het net, dan kan de gemeente ons daarin helpen door bijvoorbeeld richting de landelijke 

overheid actie te ondernemen of door te helpen met het aanvragen van (Europese) subsidie. 

Hoe oud is het gasnet in de wijk? 

Het gebied rondom het Abrikozenplein is relatief oud, het gasnet in de rest van de wijk is van 

recenter datum.  

 

 

 



  

Tot slot, namens de werkgroep, een warm 2018 gewenst! 


